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Když jsem ráno na Silvestra 2022 na pražském letišti nastupoval do letadla, vydával jsem se na dosud největší cestu 
svého života. Čekala na mě trasa dlouhá téměř osm a půl tisíce kilometrů, na jejímž konci, na pobřeží Tichého oceánu, 
leželo kanadské město Victoria. 

Samotná cesta byla zážitkem. Po dvoudenní přestávce v Torontu jsem třetího ledna z okénka letadla pozoroval, 
jak se Kanada směrem na západ postupně mění. Nekonečné mrazivé prérie, poseté farmami a rozdělené na 
pravidelné díly dokonale rovnými silnicemi, nakonec vystřídaly majestátní zasněžené Skalisté hory. Následoval 
přestup ve Vancouveru a rychlý přelet na Vancouver Island.  

Na letišti jsem se shledal se svými hostiteli – nesmírně milým starším manželským párem, u kterých jsem si 
pronajal sklepní byt. Dostupné bydlení je v Kanadě obrovský problém, začněte jej tedy řešit brzo. Camosun 
College totiž nemá koleje. Dva hlavní kampusy jsou navíc poměrně daleko od sebe. Já jsem měl to štěstí, že 
jsem bydlel jen dvacet minut pěšky od školy a deset minut od pobřeží. Z jednoho konce města na druhý to však 
autobusem může trvat i více než hodinu. 

Před začátkem výuky, v průběhu prosince a na začátku ledna, proběhlo několik online informačních bloků, na 
kterých nás seznámili s tím, jak funguje jejich obdoba STAGu a Moodlu (myCamosun a D2L). Vše bylo jasné a 
přehledné, tamější zahraniční oddělení je vstřícné a funguje dobře. To samé platí pro naše zahraniční oddělení 
UP, které mě fantasticky provedlo celým administrativním procesem (tímto děkuji paní Ohniskové). Rozhodně 
nemějte strach z toho, jak to všechno zvládnete vyřídit. Vždycky vám někdo pomůže. 

Samotné studium bylo opravdu zajímavé. Zapsal jsem si pět geografických předmětů, díky kterým jsem do 
hloubky poznal zemi, ve které jsem studoval, a pochopil některé historické souvislosti, které formovaly Britskou 
Kolumbii a celou Kanadu. Prakticky výuka vypadá trochu jinak než u nás. College mi připadala jako takový 
mezistupeň mezi gymnáziem a vysokou školou. Předměty se mi zdály spíše méně náročné po odborné stránce, 
zato velmi časově náročné. Každý týden jsme vypracovávali několikastránkové úkoly, v polovině semestru 
proběhly „midterms“, někdy jsme měli i povinnou četbu, a do toho na konci semestru měl každý předmět 



 

závěrečný projekt a zkoušku. Do finální známky se počítá všechno výše uvedené, takže s každou věcí, na kterou 
se člověk vykašle, se musí smířit i se snižujícím se skóre. Pět předmětů na semestr je maximum, které bych na 
Camosun doporučoval, ostatně i místní studenti byli překvapení, že jich mám poměrně dost.  

Victoria je na první pohled město úplně jiné, než na co jsme z Evropy zvyklí. Všechno je dál, než se na mapě zdá 
a bez autobusu nebo ideálně kola se zdejší student neobejde. U-pass, který si zaplatíte v rámci poplatků škole, 
platí po dobu semestru na všechny městské autobusy. Ty Vás dostanou i na letiště, k trajektům do Vancouveru 
a na Salt Spring Island, nebo zavezou do míst jako Sidney, Sooke, Thetis Lake, Goldstream Park, nebo East 
Sooke Park. Na jiné výlety už to ale bez auta nejde. Vancouver Island skrývá opravdu nádhernou přírodu a udělat 
si alespoň jeden velký výlet můžu jenom doporučit. Jestli jsem si na Kanadě něco zamiloval, tak právě její 
nedotčené lesy, tajuplné zátoky, dlouhé pláže, vysoká pohoří a dechberoucí výhledy. Využijte každou příležitost 
vydat se z města ven, ať už pod stan, surfovat, lyžovat, pádlovat kajakem, nebo jakoukoliv jinou outdoorovou 
aktivitu. Zdá se mi, že obyvatelé Vancouver Islandu jsou nejšťastnější právě v lese, na sněhu, nebo v moři, a to 
se mi na nich opravdu líbí.  

 

 

Díky Erasmu, podpoře naší katedry, ale také velkému štěstí na lidi, jsem měl možnost na půl roku nazývat svým 
dočasným domovem jednu z nejkrásnějších oblastí planety. Je únor 2024 a já tento report, který mám rozepsaný už 
opravdu dlouho, dopisuji opět na západním pobřeží Britské Kolumbie. Jméno Victoria se v mé hlavě usadilo na tak 
dlouho, až jsem se nakonec vrátil. Snad to není naposled. 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 


